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UW REFERENTIE 

Geachte raadsleden, 

Met deze raadsinformatiebrief vtrillen wij u informeren over de stand van zaken bij de transifie van de 
jeugdhulp. Per 1 januari 2015 zijn we als gemeente verantwoordelijk voor de zorg voor onze 
jeugdigen. De focus bij de invoering lag en ligt bij de zorg dat elke jeugdige die jeugdhulp had en of 
nodig had, die jeugdhulp ook in 2015 ontvangt. In de media wordt zeer regelmatig aandacht besteed 
aan de gevolgen van deze veranderingen voor jeugdigen en/of zorgaanbieders. Omdat de lokale 
informatie in die berichten nog onderbelicht fs gebleven, willen we u via deze brief daarover op 
hoofdlijnen nader informeren. 

Team leuod: 
De toegang voor jeugdhulp in Maa^richt ligt naast de formele verwijzers van de wet (huisarts, 
jeugdarts en medisch specialist) bij team jeugd. Team Jeugd bestaat uit medewerkers die afkomstig 
zgn van een 7 tal organisaties die ook in 2014 een vorm van jeugdhulp verleenden. Daarnaast heefl 
dit team 2 gedragswetenschappers. Als bij een casus een specifieke deskundigheid in het team 
gemist wordt, kan deze specifieke deskundigheid er bij gehaaid worden. Bij eén groot aantal 
aanbieders zijn namelijk consulturen ingekochL 
De verbinding van team Jeugd met de sociale teams zat in de komende periode verder worden 
ingevuld.. Vanaf 1 januari zijn vanuit het team Jeugd in eerste instantie contacten gelegd met partijen, 
in het Woorveld": scholen, jeugdgezondheidszorg, Trajekt en de huisartsen. 

Inzet passende ondersteuning; 
Inzet passende ondersteuning werd voorheen ook wel verwijzing en of Indicatie benoemd. Omdat de 
jeugdwet uitgaat van een zorgplicht van gemeenten en geen recht op zorg voor ouders en jeugdigen, 
is samen met aanbieders voor deze nieuwe benaming gekozen. 
Team jeugd is verantwoordelijk voor de inzet van passende ondersteuning. Door een goede 
vra^verheldering wordt onderzocht wat de ouders en jeugdige eventueel m t̂ de sociale omgeving 
zelf Kan en waar eventueel professionele ondersteuning nodig is. 

Doordat de jeugdwet meerdere venvijzers kent (huisarts, jeugdarts en medisch specialist) komt de 
term verwijzing wel nog voor. 
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Verschil tussen beide is dat team jeugd voor een brede integrale vraagverheldering zorg draagt en 
dan de ouders en jeugdige de mogelijkheid geeft om een keuze te maken welke aanbieder erb^ 
gehaald wordt Na een consult bij de huisarts ̂ t de ouder en of jeugdige zelf een door ons 
gecontracteerde aanbieder zoeken. 

Inkoop IgugdKulp: 
Als gemeente hebben we samen met de andere gemeenten In Zuid Limburg met meer dan 80  
jeugdaanbieders en 80 vrijgevestigden een dienstverieningsovereenkomst afgestoten. ADe zorg die  
in 2014 voorhanden was, kan daardoor ook in 2015 ingezet worden. Om tot een overeenkomst te  
komen, hebben we een bestüürl^e aanbesteding dooriopen. Dat wil zeggen dat de overeenkomst  
inclusief de bybehorende bijlagen, samen met aanbieders, is ontwikketo aan de ontwiickettafel. De  
overeenkomst geldt voor 3 jaar. de belagen zijn 1 jaar geldig. Ook dit jaar zijn er weer ontwikkeltafels  
waarbij de bqtagen verder ontwikkekl worden. Meer informatie over dit proces vindt u op:  
www.sociaaldomein-maastricht-heuveHand.nl/inkoop 

Om de slag te maken van aanbodgerlcht naar vraaggericht werken we met arrangementen. 
Arrangementen z^n een clustering van verschillend aanbod. Op dit moment kennen we bij jeugd 14 
arrangementen. Door het samenvoegen krqgen aanbieders meer ruimte om maatwerk te bieden. Als 
gemeente bepalen we namelijk alleen welke ondersteuning nodig is. We g^en niet aan hoe de 
aanbieder dat vorm geeft. De aantiieder bekijkt dan ook met diént hoe zij de zorg en met welke 
intensiteit vorm geven. 

Samenwerking met cliënten ïeugdzorgaanbieders: 
Vanaf het moment dat duidelijk werd dat jeugdhulp mogelijk een taak van de gemeente ging worden, 
zijn we als gemeente intensief gaan samenwerken met vertegenwoordigers van jeugdzorgvragers, 
en aanbieders. Dat heeft er toe geleid dat er samen met hen een visie is geschreven. Ook hebben 
verschillende partijen (waaronder aanbieders} input geleverd voor het beiekisplan. 
Er wordt op verschillende marveren gecommuniceerd tussen gemeenten en stakehoklers: 

- Kwartaalgesprekken; 
- Ontwikkeltefels; 
- Denktank; 
- Persoonlijke gesprekken met aanbieders; 
- Per mail; 

Via de wet>site; 
En met TGV en Psyzorg in het kader van de vrijgevestigden. 

Ook bij de toegang (dat wil zeggen in het gesprek met jeugdige en zijn ouders) wordt een aanbieder 
er al in een vroeg stadium bij gehaald. 

De meeste aanbieders waarderen de wijze waarop zij met ons als gemeente mee mogen 
(door)ontwikkeIer> van het jeugd- en inkoopbelekl. 

Crisiszora en erlstsöpvana: 
Als een crisisituatie ztoh voordoet tqdens kantooruren dan onderzoekt team jeugd de ernst van de 
situatie. Mocht de veiligheid van de jeugdige in het gedtng zijn, dan zijn er meerdere vormen van 
crlsiszoig Voorhanden. Er zijn ambulante vormen waarbij intensieve zorg in de thuissitaub'e ingezet 
wordt Bl^kt uit het onderzoek dat de thuissituatie te onveilig is of als de druk in het gezin te groot is, 
kan de jeugdige opgevangen worden. Buiten kantooruren wordt dit door de Spoed Eisende HiHp 
(SEH) van Bureau Jeugdzorg Limburg overgenomen. 
Voor de Crisisopvang zijn in Zukj Limburg een 7 tal aanbieders gecontracteerd die 
crisiszorg/opvang kunnen verienen. Daarmast hebben wij 2 aanbieders die crisiopvang in het kader 
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De meeste aanbieders waard^-en de wijze waarop met ons als gemeente mee mogen 
(doorontwikkelen van het jeugd- en inkóopbeleid. Voorbeeld van een psychiater tiij de 
marktconsultatie püot ambulante jieugcffiulp.''lk heb nog nooit met de zorgverz^eraar aan lafel 
gezeten en ik vind het bijzorKler dat ik mei g^neenten mag rneederdcen'. 

Crisiszorq en crisisopvang: 
Als een crlsisitualle zich voordoet lodens kantopn^en dan onderzoekt team jeugd de emat van de 
situatie. Mocht de veiligheid van de jeugdige n het geding zqn, dan zijn er meerdere vormen van 
crisiszorg voorhanden. Er zijn ambulante vormen waarb^ Intensieve zorg in de Ihuiss^atie ingezet 
wordt. Blijkt uit het onderzoek dal de Ihulssituatie Ie onveilig is of als de druk in het gezin te groot is, 
kan de jeugdige opgevangen worden. Buiten kantooruren wordt dit door de Spoed Eisende Hu^ 
(SEH) van Bureau Jeugdzorg Umburg overgenomen. 

In het artikel 'Crisisopvang pulK uif lijkt het alsof er wijzigingen zijn opgetreden sinds gemeenten 
verantwoofdeirjk z^n voor deze zorg. Allereerst vrordt gesteld dat er te weinig zorg voor tianden zou 
zijn. Wij hebben echler een 7 lal gecontracteerde aanbieders die crisiszorg/opvang kunnen verlenen. 
Daarnaast hebben wi) 2 aanbieders die crisiopvang in het kader van de JGGZ leveren. Ook stelt 1 ^ 
artikel dat het nieuw is dal een aanbieder, mocht hij geen plek voorhanden hebben, elders op zoek 
gaat. Deze wericwijze werd voorgaande jaren ook toegepast. 

Op 8 Juli 2015 Is de werkgroep crisis bij elkaar gekomen. Doel van deze werkgroep is om crisiszorg 
nog eendukliger en efficiënte in te richten. Tijdens dit overleg bleek dat onze instetfangen nagenoeg 
abijd de mogel|kheki hebben om een exb^ bed te plaatsen. 

Wachtliteten: 
Eeri onderwerp dat veelvuldig in de ariikelen van de dagbladen naar voren kwam, was de 
wachtlijsten In de jeugdzorg. Ook dit is geen nieuw thema. Als gemeente waren we ons hien/an 
bewust en hebtien hier dan ook bij de contractering rekening mee gehouden. In artikel 10.6 van de 
dienstverleningsovereenkomst met aanbieders en in de dienstverieningsovereenkomst met 
vrijgevestigden JGGZ staat.ln artikel 9.6 het volgende beschreven: 
'Aannamestop/dlëntenstop: zodra opdrachtnemer voorziet dat hij geen nieuwe dienstverlening kan 
verienen aan (nieuwe) burgers doet hij hiervan per direct melding aan de gemeenten onder 
vermelding van de datum van ingar^ van de aannamestop en de verv/achte datum waarop nieuwe 
instroom weer mogetijk is. Tussen de melding en de Ingangsdatum aannamestop zit tenminste één 
maand. De opdrachtnemer zal. tot het moment dat hij aangeeft weer over voldoende capaciteil te 
beschikken, geen burgers teegewezen krijgen, tenzij de burger aangeeft een wachttijd bg deze 
opdrachtnemer te atxepteren en dit naar het oordeel van de regisseur verantvroord is". 

De overeenkomsten zijn in november 2014 afigesloten. Voor 1 januari 2015 heelt geen enkele 
aanbieder zteh gemeld dat zij een wachtlijst hebben, ook op dii moment heefl geen enkele rnstelllng^ 
fbmteel aangegeven dat z | een wachtlijst hebben. Vanuit de toegangsleams vanuil Zuid Umburg zqn 
er enkele a'gnalen a^egeven dat er aanbieders zijn die mogelijk een wachtlijst hebben. Dal wordt 
direct door de Inkoop afdeflng opgepakt en besproken met de betreffende aanbieder. Zo heefl.er op 
31 juli 2015 nog een gesprek met de vier grootste JGGZ aanbieders van Zuid Limburg 
plaatsgevonden. Ook uit de andere gesprekken met aanbieders blijkt dat er geen wachtlijsten zijn. Er 
stean wel nog een aantal gesprekken gepand. 
Doordat we breed gecontracteerd hebben, beslaat er allijd een mogetijkhekf om uit te wijken naar 
een andere zorgverlener. 
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Facturatie en administratie: 
De facturatie loopt moeizaam omdat het landelijk Gegevensknooppunl {GGi() onvokfoende wordl 
gebruikt. Er is een bypass ontwikkeld die tntioudt dat faduren handmat^ via eM:ellijsten worden 
aangeleverd. Deze aanlevering geschiedt vla mail. De indi\1duete gemeenten moeten vervolgens 
elke gedeclareerde cliënt uit hun gemeenten controleren. Pas daarna kan team Inkoop de factuur 
betelen. Tot op heden blijkt dat de basisadministraties van gemeenten nog niel op orde zijn. Vandaar 
dat team inkoop in JuH en augustus een infonnatieronde iangs alte gemeenten heefl gehouden, 
samen met een adviseur van l&A. Doel h het op orde krqgen van de administratie als ook de 
technische aansluiting en inzichtelijk te krijgen waar de problemen zich nu nog voor doen. Het is 
echter de verantwcordelijkhekl van de indviduefe gemeente om de basisadministratie op orde te 
hebben. 

Tevens hebben we onze|idmlnistratle nagekeken en uit onze gegevens blijkt dat nagenoeg alle 
facturen tot en met jimi 2015 betaakJ zijn. Een enkele fat^uur is niet beteald. Dat heeft twee 
ooizaken: 

Factuur Is nog niet gecontroleerd en geaccordeerd door de individuele gemeente; 
De letuur ts niet akkoord bevonden. Als een factuur niet akkoord bevonden wordt, neemt 
team inkoop allijd contact op met de aanbieder en of vrijgevestigden JGGZ. 

Op dit moment s er met een tweelal gemeenten een weritafspraak gemaakt dat achteraf 
gecontroleerd wordt. Dat betekent dal team inkoop voor deze gemeenten de faduren direct kan 
betelen. Voor de overige 16 gemeenten Is geen werkaf^raak. 

Om verdere problemen te voorkomen, maken we concrete werkafspr^en met gemeenten. Daarbij 
zijn er twee mogefljkhed^: 

1. Knnen twee weritdagen worden de facturen gecontroleerd en als de factuur behoort tet de 
desbetreffende gemeente geaccordeerd; 

2. De gemeente geeft accoord en controleert achteraf. 

De voorkeur gaat uit naar optie 1, Bij optie 2 kan actileraf blijken dal teduren ntet correct z§n en dan 
dient er alsnog een herstelactie plaats te vinden. Oal betekent extra werk. Optie 1 wetkl echter alleen 
goed als de basisadministratie in orde is. 

Budaetolafond: 
Ook budgetp/afond Is aan bod gekomen in de artikelen. In de da^laden werd gesteki dat de 
vei^rdde rnkkfelen aan aanbieders al op zouden zijn. 

Bij ons inkóopbeleid zijn geen budgelplafonds toegepast. Een aanbieder krijgt per diënt per 
kal^derjaar een arrangementsterief zoals dat met deze aant)ieder afgesproken Is In de 
drensverleningsovereenkomsL De toegang tet zorg ligt bij team |eugd en de offidSIe verwijzers van 
de jeugdwet. 

Bij de vrijgevestigden is een meldir^spfafond van € 50,000 ingevoerd. Als zij dit plafond bereiken 
d i ^ n zij daar melding ven te maken. Het betekent echter niet dat er geen zorg meer geleverd mag 
worden. E.e.a. is ingevoerd omdat de wijgewstigden nog wel de DBC (diagnose behandel 
combinatie) systematiek als vorm van faduratie toepassen. Bq deze vorm geldt dat pas na het 
be^'nd^en van de DBC gedeclare^ kan worden. 
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Privacy 
Een ander ondenverp dat beschreven ts In v^^hiflende artikelen Is privacy. 

Er bestond in de maanden juni en juli 2015 een groot verschil van inzicht tussen de ministeries van 
Sociale Zaken en Justitie enerz^ds en het College Bescherming Persoonsgegevens (CBR) 
anderzijds over de wettelijke grondslag op basis waarvan pw^onsgegevens in relatie tot de 
verteende zorg konden worden geleverd door GGZ aanbteders-aan de gemeenten. 

Enerzijds adviseerde het CBP GGZ aanbieders dringend om geen infbrmafte aan te lev^en waarin 
persoonsgegevens zijn gekoppeld aan geleverde zorg. De branchorganisaties hebben dit advies 
overgenomen en de GGZ aanbieden aangeraden deze informatie niet aan te lev^'en. Anderzijds 
stelden de beide ministeries dat de gemeenten geen betelingen meer mogen vachten indien niet is 
vastgesteld dat een bepaald persoon een bepaald type zorg heeft verkregen. Deze (fiscusste was 
actueel dired nadat wy de gegevensuitvraag hebben gedaanvoor de 2" kwartaalcqfers. 

Uiteindelijk is op 6 augustus 2015 een tijdelqke ministeriele regeling gepubliceerd de duidefijkheid 
heeft gegeven over vrat er wel en waf er niet is toegstaan. Kort samengevat het is toegestean om 
een BSN-nummer gekoppeld aen een diagnose te rapporteren aan de gemeente, indien deze 
gegevens gebruikt worden om de rechtmab'gheid van betaHngm vast te stellen en eventuele fraude 
tegen te gaan. 

De gegevensuitvraag voor het 2 ' kwartaal door de afdeling inkoop sluit aan bij bovenstaande 
regeling. Nadat de rechtmatigheid van de betalingen is vastgesteld, wordt op basis van 
geanonimiseerde gegegens de monitoring uitgewerkt. Uiteindelijk zal een definitieve regeling worden 
uitgeweritt in de veegwel die in december 2015 venvacht wordt 

Het vraagstuk van privacy ^ e d t echter niet alleen bij de facluratte en monitoring. maar ook bij de 
daadwerkel^ke uitvoering. In de jeugdwet gelden meerdere verw^ers. Als bijvocffbeeld de huisarts 
de vep/fl\zBr is, dan kan de aanbieder, op grond van de privacywetgeving, niet verpiidH worden om 
het plan van aanpak ook naar gemeenten te sturen. De aanbieder dient het plan van ^npak wel 
naar de huisarts te zenden (en dat gebeurt niet altqd). Als wij als gemeenten de venwq^r zijn, dan 
geldt dat er wel een plan van aanpak naar ons toegesteurd moet vrarden. 

Ook ntet laatstgenoemde hebben sinnmige GGZ aantneders moeite. Argumenten dte daarvoor 
worden aangedragen zijn o.a. dat gemeenten geen beroepscode hebben etc. In artikel 7.4.4 staat 
geschreven dat informatie mogen opvragen mits het toevoegt aan de doeEmatighekl en 
doehreflendheid. Om de toegang tot de jeugdhulp, de uitvoering van de 
kInderbéschermJngsmaatregelen en jeugdredassering goed te laten veriopen en voor het 
waarborgen van de stelsefverantwoordelijkheid (gemeenten zijn sinds 01-01-2015 verantwoordelijk 
vo(x de Jeugdwet) is deze bifomiatie noodzakelijk. 

In de praktijk werkt dat nog niet goed. Wettelijk zijn we verplicht om 1 gezin 1 plan toe te passen en 
is bepaalde informatie noodzakelijk. Een opk>ssinQ tn deze kwestie is dat we niet over ouders en 
jongeren praten, maar met ouders en jongeren. Ze zitten daadw^kelljk aan de tafel en kunnen 
daarmeo zelf aangeven virelke informatie wel of niet gedeeld mag worden. Dat biedt kansen. 

IMet deze raadsinformatiebrief hetifaen wij u meer Inzicht willen geven rondom het Uiema jeugd en 
zoals we er nu voorstaan. 

Hel college van Burgemeester en wethouders van Maastricht, 

De secretaris ^ • " ' ^ ^ burgemeester. 
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